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školky promění ve strašidelný les a večerní náves oživí několik 
set světýlek. 

Mnozí z nás, kteří jsou zcela pohlceni pracovními a rodinný-
mi povinnostmi, touží po pomalejším a jednodušším životě spo-
lečně s našimi dětmi. Rádi bychom prožívali život, v němž děti 
tráví víc času venku a ne mezi čtyřmi stěnami. Chcete-li prožít 
jedno dopoledne na čerstvém vzduchu společně se svými souse-
dy a umožnit dětem hlubší spojení s místem, kde žijí, přijměte 
naše pozvání na společný úklid Holice. Mimo získaného pocitu 
sounáležitosti bude vám i dětem odměnou připravené „hasičské“ 
občerstvení a pohled na výsledek společné práce. 

Pokud chceme mít pořádek ve své ulici a blízkém okolí, je 
výrazně rychlejším řešením zapojit do práce na dvě až tři hodiny 
vlastní ruce. 

Za komisi městské části Holice  
vás zdraví František Ryšánek

Vážení čtenáři, přátelé, 

vítejte u dalšího vydání Holických novin. Celkem již třiadvacet 
let naše obecní noviny provází holické občany a přináší zprá-
vy o zdejších událostech, činnosti místních občanských sdru žení, 
úspěších žáků holické základní školy a aktivitách mateřské  školky. 
Všechny zdejší akce, veřejná vystoupení a různé společné čin-
nosti dětí s rodiči, prarodiči, staršími i mladšími  sourozenci jsou 
velmi důležité pro utváření a posilování společenství –  komunity 
v naší městské části. Jsme obklopeni informačními a komunikač-
ními technologiemi, s rozšířením  internetu překonáváme ze své-
ho bytu všechny pozemské hranice, nicméně stále platí, že každá 
skutečná lidská komunita je vždy založena na vzájemném fyzic-
kém styku více živých lidí. 

Právě v tomto vydání našich novin  přinášíme mimo jiné 
i zprávy o činnosti obnoveného oddílu  mladých holických hasičů, 
kde děti ve věku od sedmi do  deseti let pod vedením dospělých 
kolegů získávají základní  vědomosti o první pomoci či požárním 
útoku. Za tuto činnost s mládeží ocenil holické dobrovolné hasiče 
i brigádní generál Ing. Karel Kolařík, ředitel HZS Olomouckého 
kraje.

Naše ocenění si zaslouží i pedagogové a zaměstnanci základní 
školy a mateřské školky za přípravu tradičních společných aktivit 
dětí s rodiči, které si získaly velkou oblibu u veřejnosti. Pořádá-
ní Tříkrálové sbírky je v Holici díky pedagogům základní školy 
na vysoké úrovni, o čemž svědčí i velký zájem koledníků a ve-
doucích skupin z řad dospělých. Letošní sbírka v Holici přinesla 
rekordní částku na pomoc potřebným, ovšem samotná výše vý-
těžku sbírky není to hlavní. Společná koleda stmeluje lidi všech 
generací, zahřeje u srdce nejen všechny přispívající, ale i osamělé 
a nemocné, v neposlední řadě také samotné koledníky. Milovníci 
čokolády a sladkostí si přijdou též na své. Velkou oblibu u holic-
kých občanů si získala i podzimní zahradní slavnost „Uspávání 
broučků“ s lampionovým průvodem, kdy se zahrada mateřské 
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Tříkrálová sbírka v Holici

V sobotu 14. 1. 2023 se v naší obci konala již tradiční 
Tříkrálová sbírka. Během slunečného sobotního rána 
vyšlo do všech ulic koledovat 25 skupin koledníků se 
svými vedoucími. Celou Holicí se neslo veselé prozpěvo-
vání koledníků. Chtěli bychom ze srdce poděkovat všem 
štědrým dárcům, kteří nám na skvělou akci přispěli, 
a rovněž obětavým rodičům, bývalým žákům naší ško-
ly, bez kterých si průběh akce již neumíme představit. 
Podařilo se nám vykoledovat neuvěřitelných 92 176 Kč, 
což je dosavadní rekord v historii Tříkrálové sbírky v Ho-
lici. Máme velkou radost a moc si toho vážíme. Letošní 
výtěžek bude věnován především na podporu dobročin-
ných projektů v celé ČR, přímo u nás na Olomoucku, ale 
i v zahraničí. V roce 2023 chce CHarita z tříkrálových 
darů podpořit:
   vybudování 4 malometrážních bytů, chráněných dílen 

a zázemí služeb pro lidi s duševním onemocněním,
    důstojné zaopatření zemřelých klientů střediska pro 

lidi bez domova a
    rozvoj domácí hospicové péče na Olomoucku. 

Vaši koledníci

text: Mgr. Zora Procházková 
foto: archiv základní školy
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92 176 Kč

Trikralova
sbirka
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bílý Jeřáb
Cvičení Tai-chi se věnuji už roku 1993, a jelikož jsem chtěla 
toto cvičení ukázat i dalším lidem, rozhodla jsem se před 
několika lety založit spolek Bílý Jeřáb. Tai-chi je vhodný 
druh pohybu pro lidi, kteří se cítí vyčerpaně, hledají urči-
tou jiskru a životní energii. Celé cvičení je o přesně daných 
pohybech. Pokud nám to počasí dovolí, cvičíme nejenom 
v tělocvičnách, ale také venku. K tomu paradoxně napo-
mohla i doba covidu, kdy jsme z pochopitelných důvodů 
nemohli cvičit v tělocvičnách a přesunuli jsme se do par-
ků, ale i do Holického lesa. Do tělocvičny ZŠ Holice jsme se 
po pandemii vrátit už nemohli, a proto jsem musela hledat 
náhradní prostory. Svůj dopad na Bílý Jeřáb to samozřejmě 
mělo – velká skupina se musela rozdělit, někteří cvičí v tě-
locvičnách ve městě a menší skupiny v nových prostorách 
v Holici, kde mohou využívat pomůcky na cvičení. Již něko-
lik let udržujeme kontakt se skupinou tai-chi ve Fryštáku, 
kde tradičně vítáme Mikuláše společným cvičením.

Ze všeho špatného si snažím vzít i něco dobrého a stej-
ně tak to bylo i s pandemií. Díky ní jsem se začala vzdělávat 
i v dalších cvičeních, která využívám v lektorských hodi-
nách a snažím se předávat své zkušenosti mým žákům. Za-
čala jsem například používat českou pomůcku Daflex a sta-
la jsem se i jejím certifikovaných lektorem. S její pomocí 
procvičíte, posílíte a skvěle procítíte zapojení všech svalů, 
protáhnete tělo a navíc můžete i relaxovat. Velkou výho-
dou je také to, že s touto pomůckou můžete cvičit nejenom 
v tělocvičně, ale i doma, a to jak ve stoje, tak v sedu na židli.

Není to však jediná pomůcka, se kterou jsme v poslední 
době začali v hodinách cvičit. Využívám totiž i pěnový válec 
Togu, který uvolňuje napětí ve svalech, detoxikuje vazivo-
vou tkáň, pomáhá řešit stabilitu středu tělu. Využít se ale dá 
také k masírování sebe sama.

Za celé ty roky jsem se naučila, že cvičení nemá pouze 
zkoumat a napravovat naše tělo, ale především nás má ba-
vit. I proto jsem zařadila v poslední době možná poněkud 
netradiční cvičení, nebo chcete-li sport. Badminton! A to 
hlavně pro ty, kteří chtějí zažít i dynamičtější pohyb. Hrát 
chodíme jako skupina pravidelně, samozřejmě amatérsky. 
Pokud byste si chtěli vyzkoušet cokoliv z toho, co Bílý Jeřáb 
nabízí, neváhejte ani minutu. Jsme otevřeni všem lidem, 
kteří si do kolektivu přinesou pozitivní náladu a nebudou 
se bát poznat a posunout své fyzické hranice.

Text a foto: Světluše Kostrunková

Zápis dětí do 1. tříd 

(týký se dětí, které dosáhnou šestého roku věku do 31. 8. 2023,  
a dětí, které měly odložen nástup povinné školní docházky)

se bude konat v úterý 4. dubna 2023 od 14 do 18 hod.

v budově prvního stupně (oranžová budova uprostřed návsi).  

Při zápisu je nutné předložit rodný list dítěte a občanský průkaz zákonného zástupce.

Od 20. března do 3. dubna 2023 do 12 hod. bude na webových stránkách školy www.zsholice.

cz zpřístupněn rezervační systém, v němž zákonný zástupce vyplní žádost o přijetí k základní-
mu vzdělávání (žádost o odklad). Zároveň si rezervuje konkrétní čas a místnost zápisu. 

               Těšíme se na vás.                                    Kolektiv pracovníků školy

https://www.zsholice.cz/zapis-deti-do-1-trid/
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Již po 139. tu s vámi vstupujeme do nového roku se sborem 
dobrovolných hasičů v Holici u Olomouce. 

V minulém roce se naše činnost po všech předchozích 
letech vrátila do běžných kolejí, a tak se konečně našel čas 
a odhodlání k rozšíření naší činnosti.

V lednových měsících se naši členové již tradičně zú-
častnili výročních valných hromad v rámci olomouckého 
okrsku. Náš sbor tuto slavnostní událost uspořádal 29. led-
na v prostorách hasičské zbrojnice za účasti zástupců HZS 
ČR, SH ČMS, MmOl a KMČ. Všechny cíle pro minulý rok 
byly úspěšně splněny.

Začátkem dubna jsme uspořádali ve spolupráci s KMČ 
již druhý ročník celorepublikové akce „Ukliďme česko“. 
Účast byla opět vyšší, nasbíralo se opravdu velké množství 
odpadků, a proto jsme se rozhodli, že v této tradici bude-
me rozhodně pokračovat. Pro letošní rok je stanoven ter-
mín této akce na 1. 4. 2023 (opravdu ). Letošní novinkou 
bude, že na závěr tohoto úklidu připravíme pro účastníky 
akce menší pohoštění.

sbor dobrovolnýcH Hasičů  
v olomouci-Holici v roce 2022

Největší milník minulého roku, a dost možná nejen mi-
nulého, nastal 5. 4. 2022. To jsme naplno obnovili čin-
nost našeho družstva mladých hasičů, které zde napo-
sledy bylo koncem 80. let minulého století. Kroužek mla-
dých hasičů probíhá každé úterý od 17 hodin na hasičské 
zbrojnici a v její blízkosti a účastní se ho děti v kategorii 
mladší hasič (7–10 let). Neodradilo nás ani dlouholeté če-
kání na nové prostory hasičské zbrojnice, kterých jsme se 
do dnešního dne bohužel stále nedočkali. Na nový termín 
rekonstrukce našich stávajících prostor netrpělivě čekáme. 
Zpět ale k mladým hasičům. Nejprve se vybraní členové 
sboru museli zúčastnit školení pro vedoucí mladých kolek-
tivů. Tuto administrativní povinnost jsme splnili již v úno-
ru. Nový kolektiv se začal seznamovat s hasičskou temati-
kou zábavnou formou a hned, jak to počasí dovolilo, jsme 
zahájili venkovní přípravu na disciplíny 4 × 60 m, štafeta 
požárních dvojic a závod všestranosti a na závěr letní pří-
pravy i požární útok. V letošním roce máme již naplánová-
ny první ostré závody. Na závěr roku měly děti připravenou 
prohlídku krajské stanice HZS Olomouc. 
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V květnu jsme s KMČ již tradičně uspořádali kladení 
věnců a pietu při příležitosti konce 2. světové války. Hned 
následující den jsme uspořádali 1. ročník oslav patrona 
hasičů sv. Floriána. Pro veřejnost jsme nachystali výstav-
ku sborové historické i novodobé techniky. Zároveň jsme 
vytvořili tabule s prezentací naší bohaté činnosti. V letoš-
ním roce budeme v této akci pokračovat a rozšíříme obsah 
o soutěže pro děti. Druhý ročník oslav sv. Floriána se usku-
teční 6. 5. 2023 a všichni jste srdečně zváni. Do konce květ-
na jsme stihli ještě sjezd řeky Bystřičky, vypomohli jsme 
na dětském dni při oslavách založení místního fotbalového 
klubu 1. HFK a darovali 15 hadic pro potřeby zoo na Svatém 
Kopečku.

V následujícím měsíci jsme pokračovali v naší již tradič-
ní akci „Noc hasičů“. Pro tento rok se vrátíme k předcovido-
vé formě této akce a zajistili jsme živou hudbu. Noc hasičů 
se uskuteční 17. 6. 2023.

V průběhu prázdnin jsme se zúčastnili hasičských 
závodů. Konkrétně jsme zavítali na závody do Vacanovic, 
Velkého Týnce a na závěr prázdnin na Dolní náměstí v Olo-
mouci. Tyto poslední závody jsme jako již tradičně zajišťo-
vali i organizačně ve spolupráci s ostatními sbory a měst-
skou policií. Akce s názvem „Rozloučení s prázdninami“ se 
těší velkému zájmu ze strany veřejnosti. Na poslední zá-
vody v požárním sportu jsme zavítali do Blatce a Trusovic 
v kategorii TFA.

Zářijový měsíc se nesl v duchu jubilejního 10. ročníku 
naší netradiční soutěže „Holické kombajn“. Každoročně je 
tato akce spojená s dětskou soutěží pro veřejnost, ale pro 
jubilejní ročník jsme si přichystali ukázku v podání našeho 
dětského družstva, které zdolalo tuto náročnou trať pro že-
lezné hasiče pouze s drobnými úpravami. Všichni závodníci 
byli odměněni a dostali pamětní medaile. Vítězství si od-
vezli muži z Radíkova a ženy z Bělkovic-Lašťan.
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Zásahová jednotka našeho sboru měla v minulém roce tak-
též bohatou činnost: 
   8× výjezd, vždy se jednalo o požár anebo planý poplach 

(zejména požár travního porostu na ulici Pavelkova, Li-
penská a požár haly na ulici Průmyslová), 

   4× čistění studny na žádost obyvatel Holice.
Od 1. 3. zřízení a 24hodinový provoz evakuačního cen-

tra na ZŠ Tererovo náměstí, včetně pomoci při stěhování 
krajského centra na pomoc Ukrajině (KACPU). Evakuační 
centrum jsme zajišťovali do 10. 4. a jednalo se o nejdelší 
aktivní činnost pro naší jednotku v rámci jedné události 
od povodní v roce 1997.

V červnu se konalo školení pro vůdce malého plavidla 
včetně doplnění znalostí ze zdravovědy a transport zraně-
ného. Při tomto školení došlo i k mimořádné události pádu 
horolezce v nepřístupném terénu a rázem se ze cvičení stal 
ostrý zásah.

V srpnu jsme byli povoláni s olomouckým odřadem 
HZS k mimořádné události lesního požáru v Hřensku. Za-
pojili jsme se do aktivního hašení největšího lesního požáru 
v ČR. 

Podzimní měsíce jsme věnovali školením a údržbě naší 
techniky. Nejnáročnější ze školení byly obnovovací zkoušky 
našich lezců, které probíhaly v prostorách jeskyní, jež ne-
jsou pro svoji náročnost přistupné veřejnosti. Všichni naši 
členové zkoušky obhájili.

Na závěr bych chtěl poděkovat všem našim podporo-
vatelům, fanouškům a rodinným příslušníkům, kteří nás 
v této činnosti podporují. Velké díky patří i našim sponzo-
rům, kteří nám pomáhají při akcích. Nesmím zapomenout 
na naše nejvýznamější podporovatele, jako jsou Statutární 
město Olomouc, Olomoucký kraj a Komise městské části 
Holice, bez kterých by se naše činnost v mnoha ohledech 
neobešla a významnou měrou nám materiálně a finančně 
pomáhají. 

SDH Olomouc-Holice eviduje k 31. 12. 2022 celkem 
45 řádných členů a stále přijímáme další aktivní členy 
do sboru i zásahové jednotky. 

akce plánované na rok 2023:
1. 4. – Úklid Holice od 9 hodin
6. 5. – sv. Florián, posezení a dětský den
17. 6. – Noc hasičů s živou kapelou
23. 9. –  Holické kombajn, netradiční hasičská soutěž –  

11. ročník

Zapsal: Ing. Martin Kučera, 
vedoucí kolektivu mladých hasičů 

sdholholice@volny.cz

mailto:sdholholice@volny.cz
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V článku věnovaném činnosti holické komise se vrátíme 
až do minulého roku, kdy na listopadovém jednání Rady 
města Olomouce došlo ke jmenování nových členů Komise 
městské části Holice na nadcházející čtyřleté období. Vý-
stižnější je „nové jmenování původních členů“. Současná 
holická komise tedy od prosince 2022 pracuje v tomto 
složení: předsedou komise je František Ryšánek, členové 
jsou Ing. Stanislav Kovář, Ing. Tomáš Fojtík, David Kapsia, 
DiS., Ing. Jiří Koch, Ing. Martin Kučera, Ing. Jaroslav Štů-
la, Bc. František Šváb. Novinkou ze strany vedení města 
byla možnost rozšíření komise o další dva členy navržené 
přímo samotnou komisí z řad zástupců místních spolků, 
případně dalších zájemců. Na výzvu pro občany, kteří mají 
zájem pracovat v komisi, zveřejněnou v Olomouckých lis-
tech zareagovalo hned několik zájemců: Mgr. Yvona Kub-
játová, Mgr. Jarmila Horská, Jaroslav Šponar, Martin Cigá-
nek a z místních spolků 1. HFK Olomouc a RC Heřmánek. 
Na svém lednovém jednání komise navrhla k rozšíření po-
čtu členů zástupce uvedených spolků, a to za 1. HFK Olo-
mouc předsedu představenstva Bc. Miloslava Šmídu, LL.M., 
a za Rodinné centrum Heřmánek paní Beátu Kalinovou. 

Na úvodním prosincovém jednání komise vystoupili jako 
hosté paní Jitka Drápalová a Jan Bližňák, oba z ulice Keple-
rovy. Předmětem jejich vystoupení byl požadavek na komi-
si o součinnost při zajištění opatření k eliminaci negativ-
ních dopadů z dopravy. Pan Bližňák podal podnět Krajské 
hygienické stanici Olomouckého kraje k prošetření hluku 
z dopravy na komunikaci v ulici Keplerova. Dne 8. 11. 2022 
proběhlo na KHS jednání za účasti pana Bližňáka a zástup-
ců Správy silnic Olomouckého kraje. SSOK vyzvala správce 
inženýrských sítí ke kontrole stavu stavebních objektů – 
kanalizační vpusti nacházejících se na komunikaci a v jar-
ních měsících 2023 provede SSOK vyspravení povrchu 
 vozovky.

Úroveň hluku zejména v nočních hodinách subjek-
tivně překračuje akceptovatelnou mez a působení vibrací 
z provozu těžké dopravní techniky narušuje stavby. Komise 
požádá odbor dopravy o projednání situace na SSOK a se 
zástupci dopravního inspektorátu. Předseda komise zdů-
raznil, že v případě výstavby východní tangenty se předpo-
kládá, že dojde k dalšímu zvýšení intenzity dopravy a zhor-
šení celkové situace v této ulici. Je třeba upozornit na tuto 
skutečnost kompetentní útvary magistrátu a požadovat 
přijetí opatření ke snížení dopadů dopravy na životní pro-
středí a bezpečnost občanů.

scHůze komise měsTské čásTi Holice

Na lednovém jednání komise vystoupil jako host pan Mar-
tin Cigánek s návrhem na zjednosměrnění ulice Na Zá-
brani od křižovatky s ulicí na Dílkách po křižovatku s ulicí 
Ječmínkova. Důvodem je malá kapacita parkovacích záli-
vů, kdy vozidla parkují po obou stranách vozovky a není 
možný plynulý průjezd vozidel v obou směrech. Komise již 
v minulosti tento návrh předávala Odboru strategie a ří-
zení, zatím bez odezvy. Předseda zjistí výsledek posouzení 
tohoto návrhu.

Dalším bodem programu únorového jednání komise byla 
žádost Odboru kultury a cestovního ruchu MmOl o vyjá-
dření KMČ, zda požaduje rozšíření vyhlášky o zákaz po-
užívání zábavné pyrotechniky na území  Holice. Histo-
ricky komise problém v souvislosti s používáním zábavné 
pyrotechniky, mimo poslední a první den v roce, neřešila. 
Ojedinělé případy v průběhu roku souvisejí zpravidla s ro-
dinnými oslavami a mají krátkodobý charakter. Komise 
tedy rozšíření zákazu na území Holice nepožaduje, ovšem 
pokud dojde k rozšíření na základě většinového názoru 
na celé území města, bude to akceptovat.

Komise schválila návrh předsedy na doplnění Dlouho-
dobého investičního plánu města o dva projektové návrhy 
na připravení investičních akcí na území Holice. 

První akce se týká ulic Hollarova, Zahradní a U Pe-
kárny. Zde komise navrhuje zpracování projektové 
dokumentace pro výstavbu standardních komunika-
cí (vozovka + chodníky), inženýrských sítí a VO. Ulice 
Hollarova a část U Pekárny má nezpevněný šotolinový 
povrch, chybí kanalizace a vodovod. Ulice Zahradní vy-
kazuje zhoršený technický stav, není zde kanalizace ani 
rekonstrukce VO. Úpravy inženýrských sítí a komunika-
cí mají splňovat požadavky pro připojení navazujících lo-
kalit řešených US Rolsberk a US 117 Holice – Pavelkova. 
Další navrhovanou akcí je lokalita E. Destinové a U  Hřiště 
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a jedná se taktéž o zpracování projektové dokumenta-
ce. Předmětem požadavku je rekonstrukce komunikace 
od napojení na ul. Přerovská, včetně parkoviště (vozovka 
+ chodníky) směrem do ul. U Hřiště; úsek je ve výrazně 
zhoršeném stavu včetně podkladových vrstev. Prováděné 
opravy jsou krátkodobé, neekonomické. Součástí návrhu je 
i rekonstrukce kanalizace.

V souvislosti s oznámením paní Mgr. Jarmily Horské 
o ukončení její dlouhodobé obecněprospěšné práce v Ho-
lici sděluje komise občanům, že své příspěvky do hlášení 
místního rozhlasu mohou předat v dostatečném předsti-
hu v úředních hodinách na detašovaném pracovišti ma-
gistrátu v Holici. Mimo úřední hodiny mohou občané kdy-
koliv kontaktovat přímo předsedu komise, pana Františka 
Ryšánka na telefonu 603 450 171 nebo e-mailové adrese 
info@naseholice.cz. Paní Mgr. Jarmile Horské patří velké 
poděkování za její dlouholetou práci ve prospěch holických 
občanů.

V únoru předseda komise využil nové možnosti pro 
setkání se zástupci odborů magistrátu na jednom  místě. 

Jednalo se o pilotní projekt setkání předsedů komisí 
s úředníky magistrátu ve freskovém sále Základní ško-
ly Komenium, kde u jednotlivých stolečků seděli zástupci 
odborů a předsedové komisí podle své potřeby jen přesedá-
vali. Po celou dobu jednání byl v sále přítomen i náměstek 

primátora Viktor Tichák, který při rozhovoru s předsedou 
holické komise využil čerstvé poznatky z dopolední návště-
vy naší základní školy. Tématem rozhovoru byla možnost 
rozšíření kapacity školy, vybudování nových prostor, sníže-
ní energetické náročnosti budovy a další zlepšení. Bohužel, 
město má několik desítek škol a výrazná část je v podstatně 
horším stavu. Pan náměstek slíbil, že se otázce zlepšování 
prostředí ve školách bude nadále věnovat a bude hledat ře-
šení. U stolečku odboru investic předseda komise hovořil 
s vedoucím odboru Ing. Markem Drešrem o projektových 
návrzích komise na ulice Hollarova, U Pekárny, E. Desti-
nové a dalších tématech, jako je holická škola, požární 
zbrojnice se společenskou místností. Plodná diskuse byla se 
zástupci odboru dopravy, Ing. Klevar slíbil provedení měře-
ní intenzity dopravního provozu v ulici Keplerova sčítacím 
zařízením, které je schopno rozlišit velikost vozidla a změ-
řit jeho rychlost jízdy. Výsledky měření jsou zpracovány 
do přehledného protokolu včetně grafů. Dalším tématem 
byla oprava vozovek v ulicích Hollarova a U Pekárny, kde 
se dosavadní praxe vyrovnávání recyklátem ukazuje jako 
nedostatečná. Při narůstajícím provozu v těchto ulicích se 
jedná o krátkodobé řešení a občané si oprávněně stěžují 
na žalostné podmínky. Existuje návrh na postupnou opra-
vu vozovky technologií penetrovaného štěrku, kdy vznik-
ne na přechodnou dobu asfaltová komunikace. Pro tempo 
oprav je však limitující objem prostředků, které má komise 
k dispozici a může je na financování této akce použít. Ceno-
vá nabídka na 780 m2 vozovky o únosnosti až 15 tun pro obě 
ulice je na celkovou částku 1 840 000 Kč včetně DPH, ko-
mise má ročně k dispozici 450 000 Kč. Náklady na předláž-
dění 1 m2 dlážděného chodníku jsou ještě větší, proto bude 
komise pozorně zvažovat využití svých prostředků.

zapsal František Ryšánek, předseda KMČ 
foto: archiv komise

Kosmetický salon Trend, Náves Svobody 41/35, Holice  
oznamuje, že ode dne 15. 3. 2023 rozšiřuje své služby  

pro holické občany o pedikúru.

mailto:info@naseholice.cz
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dobrýcH zpráv není nikdy dosT!

V lednu se v Holi-
ci udál tento malý 
příběh, jehož hlav-
ní postavou byl 
papoušek Pyrura 
Zelenolící. Pyrura 
je převážně zelený 
papoušek, nejčas-
těji s hnědočer-
venou skvrnou 
na bříšku. Jsou 
to papoušci spíše 
menší až střední 
velikosti s dél-
kou včetně ocasu 
v rozmezí od 22 

do 30 cm a rozpětím křídel zhruba 25–30 cm.
Někdy počátkem ledna v dopoledních hodinách mi telefo-
noval pan Adam Spurný se žádostí o mimo-
řádné hlášení místního rozhlasu, oznamující, 
že na ulici Moravská uletěl v ranních hodinách 
papoušek. „Má výrazně křiklavý projev a není 
možné ho přeslechnout. Určitě nebude dale-
ko, jelikož je zvyklý být pouze v bytě. Dopole-
dne jsme jej ještě na Moravské ulici slyšeli, ale 
neodhadli jsme, kde je. Není úplně ochočený, 
člověka se nebojí, ale na ruku nejde,“ upřesnil 
smutný chovatel papouška.
Požádal jsem tedy paní Horskou o zprostřed-
kování tohoto naléhavého hlášení a skutečně 
zanedlouho hlášení o migrujícím papouškovi 
znělo po celé Holici.
Krátce po obědě mi přišla zpráva, že se od-
chycení papouška podařilo. Díky řetězové-
mu sdílení zprávy na sociálních sítích, kdy se 
ke sdílenému příspěvku ozvala pozorná paní 
z Moravské ulice (asi 100 m od místa, odkud 
papoušek uletěl). Závěrečný běh událostí po-
pisuje šťastný majitel takto: „Osoba, která pří-
spěvek sdílela, mne kontaktovala přímo i s te-
lefonním kontaktem na paní, která papouš-
ka viděla kolem svého domu létat. Okamžitě 

jsem paní zavolal a přijel k ní i s klecí. Papoušek byl už 
po cca 4 hodinách létání unavený, tak seděl na stromě za je-
jím domem a my byli schopni ho začít lákat zpět do klece. 
Vzhledem k tomu, že papoušek není dokonale ochočený, 
to bylo trochu složitější. Papoušek ze stromu nakonec pře-
letěl na bránu před domem, kde byl již blízko, poznal nás 
a podařilo se ho nalákat zpět do klece na jídlo, jelikož mu 
po tomto ,výletě‘ pořádně vyhládlo.“
Sdílející osobou, která zaslala majiteli zprávu, kde se pa-
poušek nachází, je občan z Moravičan. Určitě již obdržel po-
děkování od šťastného majitele a malou odměnu, stejně tak 
i pozorná paní sousedka z Moravské ulice. Všem ostatním, 
kteří měli minimálně snahu pomoci, i za vyhlášení v roz-
hlase, které proběhlo velice rychle, pan Spurný děkuje.

Běh událostí zapsal František Ryšánek,  
foto: Adam Spurný

 

 

Ukliďme 

společně Holici 

1. dubna 2023 
Sejdeme se v 9 hodin 

na předem domluvených místech Holice. 
Začínáme U Cukrovaru 10 (u hasičské zbrojnice) 

Pytle a rukavice zajištěny, 
nezapomeňte na pevnou obuv! 

Po úklidu bude nachystáno občerstvení  

Sbor dobrovolných hasičů a komise městské části Vás zvou na akci 

SDH – Kučera 
603 299 165 
uklidmeholici@seznam.cz 
www.sdholholice.webnode.cz 



/11  1/2023     Holické noviny  

Holický básník všedníHo dne

Pedro, Harry, Šafry, tak mu kdysi říkali kamarádi i přáte-
lé, dnes na něj děti volají „Pohádkový dědečku“. Ing. Petr 
Šafránek se v Holici na Návsi narodil a velkou část své-
ho života zde také prožívá. Někdo ho zná jako dlouhole-
tého učitele a následně ředitele Střední průmyslové školy 
strojní v Olomouci, jiný jako zapáleného skauta, či básní-
ka. Jeho básnickou doménou se stala přírodní lyrika a re-
flexivní poe zie motivovaná láskou, přírodou, vzpomínkami 
na dětství i zážitky. Ve středu 1. 2. 2023 se ve spolupráci RC 
Heřmánek a holické pobočky Knihovny města Olomouce 
uskutečnilo v Klubu seniorů autorské čtení z dosavadního 
díla Ing. Petra  Šafránka. Zastavení, běžné věci viděné oči-
ma člověka, jehož duše je naplněna láskou k lidem, radostí 
z maličkostí a vděčností. U příležitosti tohoto setkání bylo 
připomenuto také autorovo významné životní jubileum.

RC Heřmánek se přidává ke všem gratulantům 
a přeje Ing. Petru Šafránkovi k jeho 75. narozeninám 
především hodně zdraví, sil do dalších let a múzu, která 
ho nepřestane líbat na jeho usměvavou tvář. Velké po-
děkování mu patří také za to, že je s Mgr. Jarmilou Horskou 
jedním z holických seniorů, kteří jako dobrovolníci chodí 
pravidelně dětem z holické MŠ číst a povídat pohádky.

Pohádkový dědečku, díky!

text: Mgr. Hana Klicperová 
 foto: archiv RC Heřmánek 

ukázka tvorby ing. petra šafránka 

Rozpory
Jsou velké a malé pravdy
Horujeme pro velké
Bojíme se malých
Jsou velké a malé cíle
Snažíme se o velké
Zapomínáme na malé
Jsou velké a malé činy
Oslavujeme velké
Neuznáváme malé
Protože malé pravdy,
cíle a činy, 
Jsou někdy pro nás příliš těžké

Okna  
Co se tak za nimi děje
kvete láska nebo beznaděje
pohoda anebo hněv
klid dní nebo bouří krev
dětský pláč anebo smích
pohoda anebo hřích
okna mlčí jen se lesknou
končím tu úvahu tesknou
lidičky nic není všední
milujte se, jak jde den po dni
učiňte vše lásce zadost
ať vám z oken září radost
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